
Českobudějovická  Teplárna
zahájila  ekologickou  investici
desetiletí.  Za  stamiliony  odsíří
uhelné kotle.
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 25. března 2014

O víc než 80 procent postupně klesne od roku 2016 v jihočeské metropoli
objem  emisí  oxidu  siřičitého  (SO2),  které  do  ovzduší  míří  ze  dvou
uhelných kotlů K11 a K12 Teplárny České Budějovice Oxidy dusíku (NOx)
se  sníží  až  o  60  procent.  Zaslouží  se  o  to  výstavba  odsiřovacího  a
denitrifikačního zařízení, která představuje největší ekologickou investici
v historii firmy. Projekt začal podpisem smlouvy o dílo 6. února a jeho
generálním dodavatelem je akciová společnost Tenza Brno.

Zařízení bude stát 428 milionů korun, z nichž 30 procent pokryje dotace Státního
fondu  životního  prostředí.  Podmínkou  jejího  přidělení  je,  aby  bylo  dílo  plně
funkční ještě během roku 2015. S odstávkou obou kotlů se počítá už letos v letním
období.  Dobrou zprávou pro zákazníky je,  že se tato odstávka nijak nedotkne
vlastních dodávek tepelné energie.

„Jde o součást naší dlouhodobé péče o ekologii a životní prostředí. Tato investice
přitom bude mít zásadní vliv na čistotu ovzduší ve městě a okolí,“ uvedl Miroslav
Houfek, předseda představenstva Teplárny.

Tenza zakázku získala poté, co z veřejné soutěže nečekaně odstoupil její vítěz
Sdružení pro odsíření spalin, jehož členy byly Škoda Praha a Škoda Praha Invest.
Řada tedy přišla na druhého v pořadí.

„Samozřejmě to pro nás představovalo nepříjemnou komplikaci, ale věříme, že
konečné  termíny  předání  díla  nejsou  ohroženy.  Společnost  Tenza  je  v  oboru
respektovaným dodavatelem,“ dodal Miroslav Houfek.

„Jsme rádi, že se můžeme podílet na realizaci projektu, který významně přispívá
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ke zlepšení kvality životního prostředí a využít tak naše dlouholeté zkušenosti v
oblasti čištění spalin. Odsiřovací zařízení založené na obdobné technologii jsme
dokončili v roce 2009 v Plzeňské energetice. V současnosti pracujeme na dalších
dvou  významných  zakázkách  odsiřování  spalin  v  Elektrárně  Opatovice  a  v
Teplárně Karviná,“ uvedl Michal Hrubý, generální ředitel společnosti Tenza.

Moderní zařízení využije metodu mokré vápencové vypírky spalin, při níž vzniká
tzv. energosádrovec. Součástí investice je také míchací centrum energosádrovce a
popílku, v němž se bude vyrábět granulát (konečný produkt odsíření) určený k
technickým  rekultivacím.  Část  ho  Teplárna  České  Budějovice  využije  při
rekultivaci

svého odkaliště, zbytek produkce bude prodávat. Jde o velmi účinnou technologii
odsíření,  která  je  ve  světě  nejrozšířenější  u  aplikací,  vyžadujících  vysokou
účinnost odsíření.

„Technologické zařízení odsíření je projektováno tak, aby umožnilo pokles objemu
vypouštěného oxidu siřičitého na méně než 200 mg/Nm3. Současný limit je 1700
mg/Nm3. Hodnota koncentrace oxidu dusíku NOx bude maximálně 200 mg/Nm³ a
sníží se dvakrát,“ uvedl Martin Žahourek, místopředseda představenstva Teplárny
České Budějovice. Ta v obou kotlích ročně k výrobě tepla a technologické páry
spálí zhruba 300 tisíc tun hnědého uhlí.

Radikální  ekologická  opatření  po  českých teplárnách vyžaduje  nová  evropská
legislativa, zejména směrnice Evropského parlamentu a Rady 2010/75/EU. Ty se
postupně zařazují i do národní legislativy členských zemí.

Majoritním akcionářem Teplárny, jednoho z největších teplárenských provozů v
Česku, je s 80 procenty akcií město České Budějovice.

Teplárně  České  Budějovice
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přibývají noví zákazníci
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 12. února 2014

Deset nových hlavně firemních zákazníků s ročním odběrem tepla téměř
23 tisíc GJ získala v loňském roce akciová společnost Teplárna České
Budějovice. Největším z nich je BBH Tsuchiya, která ve městě otevřela
nový závod. Jsou mezi nimi ale i investoři bytových domů City Park, Luční
jez, Jírovcova nebo Alžír, stejně jako rodinných domů. Proti předchozím
dvěma letům, kdy nové odběry přinesly 4 tisíce, resp. 10 tisíc GJ tepla, jde
o výrazný nárůst.

„Začíná se projevovat systematická práce obchodního úseku se získáváním nových
odběratelů. S ní se začalo až v roce 2011 po nástupu nového vedení firmy. Doba,
kdy centrální teplo mělo ve městě jakýsi přirozený monopol je dávno nenávratně
pryč. Na trhu mu konkuruje zemní plyn nebo tepelná čerpadla. O současné i zcela
nové klienty musíme bojovat především stabilní cenou a doprovodnými službami,“
říká  Jaroslav  Panoch,  člen  představenstva  teplárny  odpovědný  za  finance  a
obchod.

Na centrální teplo se napojí i budovaný rezidenční park Dlouhá louka. „Máme
ambici  nabídnout  budoucím  obyvatelům  nejvyšší  standard,  A  dodávky  tepla
formou centrálního zásobování k tomu patří. Nabízí prokazatelně nižší náklady na
zásobování teplem a teplou vodou, ale i pohotovostní dispečink s garancí rychlého
odstranění případných výpadků v dodávkách,“ uvedl už dříve Ivo Nejdl, partner
investiční  skupiny Carpaterra,  která za projektem stojí.  Podobně hovoří  i  jiní
developeři.

Právě  dlouhodobá  udržitelnost  cen  je  také  součástí  schválené  podnikatelské
koncepce teplárny. I díky tomu jsou nové odběry výrazně vyšší než ukončené. Ty
loni dosáhly 1320 GJ tepla. Projevila se na nich i ekonomická krize, pod jejímž
tlakem někteří zákazníci přestali podnikat a uzavřeli provozovnu.

„Hlavním argumentem je vždy cena a služby, tzv. full servis. To dělá naše teplo
plně  konkurenceschopné,“  říká  Jaroslav  Panoch.  Efektivnost  provozu  firma
podporuje  také  přestavbou  části  parovodní  sítě  na  horkovodní  s  nižšími
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provozními  ztrátami.

Teplárna je základním dodavatelem tepla a teplé vody v Českých Budějovicích,
kde provozuje přes 170 kilometrů tepelných rozvodů.

Mimořádná  valná  hromada  se
zabývala také nejasnou vlastnickou
strukturou akcionářů zmíněnou ve
Výroční zprávě BIS za rok 2012
TISKOVÁ ZPRÁVA

ČESKÉ BUDĚJOVICE, 27. listopadu 2013

Akcionáři  na  včerejší  mimořádné  valné  hromadě  společnosti  Teplárna
České Budějovice,  svolané na žádost  akcionáře  NUBONERI BUSINESS
s.r.o.,  zamítli  všechny  jeho  návrhy  usnesení  týkající  se  dlouhodobé
podnikatelské koncepce teplárny, změny stanov, obsazení dozorčí rady a
pokynů představenstvu společnosti. Valné hromady se zúčastnilo celkem
sedm akcionářů, spolu s Městem České Budějovice s majoritním podílem
80 %, se z významných akcionářů jednání účastnila, vedle iniciátora valné
hromady NUBONERI BUSINESS s.r.o. (3%), také společnost Forum Energy
s.r.o. (15%) a Dekamperion s.r.o. (0,14%).

V  rozsáhlé  diskusi  k  projednávaným  bodům  pořadu  valné  hromady  podalo
představenstvo také vysvětlení k otázce Města České Budějovice, jak společnost
naloží s informací, že Teplárna České Budějovice, a.s. byla uvedena ve Výroční
zprávě Bezpečnostní informační služby za rok 2012 v kapitole 3.2. Organizovaný
zločin jako příklad společnosti s nejasnou vlastnickou strukturou některých svých
minoritních akcionářů. Majoritní akcionář vyjádřil znepokojení nad dopady této
informace do hospodaření společnosti, zejména z oblasti zhoršených obchodních
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pozic svých dodavatelů, bankovních a pojišťovacích institucí, případně vztahů k
veřejnoprávním poskytovatelům dotací a požadoval vysvětlení, zda představenstvo
zohlední tyto skutečnosti při přípravě nových stanov společnosti, jakož i ve své
další činnosti.

Představenstvo informovalo akcionáře o tom, že uvedení společnosti ve zprávě
BIS považuje za vážnou událost, kterou se již zabývá. Potvrdilo, že se již setkalo s
dotazy svých obchodních partnerů k této záležitosti a vyjádřilo obavy z poškození
dobrého jména společnosti.  Představenstvo ubezpečilo akcionáře, že uskuteční
všechny nutné a možné kroky k odvrácení případných hrozících škod společnosti,
včetně  případných  návrhů  na  nové  znění  stanov,  umožňujících  identifikaci
konečných  beneficientů  akcionářů  společnosti.

Cílem  přijímaných  opatření  je
zlepšování životního prostředí
TISKOVÉ SDĚLENÍ

České Budějovice, 11. října 2013

Tvrzení  agentury  ČTK  ve  zprávě  ze  dne  9.  října,  že  Teplárna  České
Budějovice, která teplem zásobuje největší město jižních Čech, investuje
do ekologických opatření nejméně v kraji, její představitelé odmítají.

„Ekologie a životní prostředí je oblastí, které věnujeme odpovídající pozornost a
hledáme  vždy  nejefektivnější  poměr  ceny  a  přínosu  daných  opatření,“  říká
předseda  představenstva  teplárny  Miroslav  Houfek.  Například  dlouhodobá
příprava odsíření uhelných kotlů je stavbou za zhruba 450 milionů korun. Práce
začnou začátkem roku 2014.

V současné době také probíhá rekonstrukce 1. etapy modernizace distribučních
tepelných sítí jako součást dlouhodobé strategie TČB v oblasti snižování ztrát s
přímým  vlivem  do  omezování  vypouštění  emisí,  což  lze  také  považovat  za
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ekologické opatření.

Navíc ČTK prezentovaná data jsou vytržena z kontextu. TČB je jedním z největších
teplárenských provozů v ČR, který nemá v rámci Jihočeského kraje obdobu. Při
poměrném  vyjádření  vypouštění  škodlivin  k  objemu  vyrobené  a  zákazníkům
dodané tepelné energie vychází prezentovaná čísla zcela odlišně.

„Cílem všech přijímaných ekologických opatření je zlepšení životního prostředí,
snížení  ztrátovosti,  vyšší  efektivita  a  zvyšování  energetické  účinnosti.  Tedy  i
udržitelnost přijatelných cen pro konečné odběratele,“ uzavřel Miroslav Houfek.

Nový  horkovod  v  Českých
Budějovicích  už  překonal  řeku
Vltavu
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 7. října 2013

Nový, zhruba dvoukilometrový, horkovod, který v jihočeské metropoli od
konce července buduje akciová společnost Teplárna České Budějovice, už
překonal řeku Vltavu a dostal se na Pražské předměstí. Součástí těchto
prací  je  i  rekonstrukce  technologické  lávky  nad  řekou  a  příprava  na
protlak  potrubí  pod  frekventovanou  Plzeňskou  ulicí.  „Práce  postupují
podle  harmonogramu.  Od  4.  prosince  plánujeme  převedení
rekonstruovaných sítí na kompletní horkovodní provoz. A do 15. prosince
pak  dokončení  technologické  montáže,“  říká  Martin  Žahourek,
místopředseda  představenstva  teplárny.

Jen v této lokalitě se díky výměně parovodního potrubí za horkovodní sníží tepelné
ztráty  devět  až  deset  krát.  Tedy  zhruba  o  30  tisíc  gigajoulů  za  rok.  Nová
technologie
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zlepší i řízení provozu distribuční sítě a teplárenských zdrojů. „Základním cílem
naší strategie je udržitelnost cen tepelné energie jako energie cenově výhodné,
ekologické a velmi efektivní,“ vysvětluje Martin Žahourek.

Dlouhodobá  koncepce  provozu  a  rozvoje  distribuční  soustavy  centrálního
zásobování  teplem  v  Českých  Budějovicích,  kterou  připravilo  představenstvo
teplárny,  je  postavena  na  zachování  páteřních  parních  rozvodů  a  přestavbě
zastaralé, a dnes i předimenzované, parovodní sítě ze 70. let minulého století na
moderní  horkovodní.  Nový  horkovodní  systém je  už  projektován na  současné
potřeby a tedy i co nejefektivnější dodávky tepla.

První etapa modernizace se týká sídliště Vltava a Pražského předměstí. Při ní se
do země pokládá dvojice nového ocelového předizolovaného potrubí pro přívod
teplé vody a vrat vody vychlazené. Tím se nahrazují současné parovody spolu s
potrubím vratného kondenzátu.  Součástí  projektu je i  rekonstrukce dotčených
výměníkových stanic,  které  se  musí  přizpůsobit  horkovodnímu provozu.  Parní
rozvod totiž rozvádí páru o teplotě 220°C, zatímco horkovodní vodu o teplotě
nejvýš 130°C.

Teplárna České Budějovice za tuto stavbu zaplatí 74,9 milionů korun bez DPH.
Plných 39 procent nákladů ale pokryjí  dotace z Operačního programu Životní
prostředí (OPŽP) a Fondu soudržnosti  EU. Podle jejich závazných pravidel  se
proto také zakázka soutěžila.

Parní lokomotiva a pestrý program
byly největším lákadlem
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 2. října 2013

Již podruhé se v sobotu 28. září 2013 uskutečnil Den otevřených dveří v
českobudějovické teplárně v areálu firmy na Novohradské ulici. Teplárna
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nabídla  návštěvníkům  možnost  prohlédnout  si  zblízka  vlastní
technologické zázemí a ukázala tak zajímavé výrobní prostory, které jsou
po většinu roku z provozních důvodů nedostupné. Všichni zájemci se tak
měli možnost seznámit s principy kombinované výroby tepla a elektřiny,
rozvody tepla v krajském městě a prohlédnout si i další provozy teplárny.

Největším lákadlem pro  rodiny  s  dětmi  i  pro  fandy  techniky  byla  bezesporu
kyvadlová doprava parní lokomotivou s dobovými vagóny mezi českobudějovickým
nádražím, depem ČD a vlečkou teplárny. “Společná akce Den otevřených dveří se
vydařila, počasí přálo, návštěvnost u nás a jak jsem viděl i u vás byla dobrá. Zájem
byl tak velký, že „parnička“ nestačila vše odvozit a tak nastoupila na výpomoc i
Regionova,”  uvedl  Ing.  Ladislav  Matoušek,  zástupce  společnosti  ČD  Cargo.
Celkový zájem a účast byla nakonec největším a nejpříjemnějším překvapením
dne. Dle odhadů akci navštívilo téměř dva tisíce návštěvníků. Nahrálo tomu i
slunečné počasí a možnost nepřijít do teplárny po svých.

Jednotlivými prohlídkami prošlo více než šest set padesát návštěvníků. Zároveň si
přes šest stovek dětí zahrálo a zasoutěžilo. Ty starší vyplňovaly kvíz s otázkami,
mladší měly například možnost vyrobit si vlastní odznak. Na všechny pak čekaly
zajímavé soutěže o pěkné ceny. To vše za zvuku doprovodných kapel.

Součástí  zábavného  programu  byla  i  ukázka  výjezdového  vozu  Hasičského
záchranného  sboru  Jihočeského  kraje  nebo  bojového  umění.  K  vidění  byl  i
přistavený historický  trolejbus.  Za pozornost  rozhodně stála  prohlídka Muzea
energetiky, která byla letos také novinkou. Díky společnosti E.ON bylo možno
vyzkoušet například vozítka segway či elektrickou koloběžku.

“Den tak nabídl spoustu akcí, a kdo do teplárny přišel, nemohl ho považovat za
ztracený nebo promarněný. A dle ohlasu návštěvníků si především milovníci a
obdivovatelé techniky a technických zařízení přišli rozhodně na své. Je to pro nás
velký  závazek a  motivace  do  dalších  let,“  uvedla  Kamila  Kolbová,  referentka
vnitřní a vnější komunikace a marketingu.



V  Českých  Budějovicích  začíná
nová topná sezona
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 13. září 2013

Už zítra,  v  sobotu 14.  září,  začne v  Českých Budějovicích nová topná
sezona. Je to o sedm dnů dříve než loni, kdy akciová společnost Teplárna
České Budějovice začala topit až 21. září.

„Na  hlavní  topnou  sezonu  jsme  připraveni.  Začali  jsme  nahřívat  jednotlivé
výměníkové stanice a postupně přes ně budeme pouštět teplo do sekundární sítě,
tedy  přímo  na  paty  objektů.  Na  odběratelích  pak  záleží,  jak  si  ho  budou
regulovat,“ říká Martin Žahourek, místopředseda představenstva Teplárny České
Budějovice.

Teplárna v současnosti ještě dokončuje plánované generální opravy sítí, jejichž
termínové posunutí souvisí s dlouhou topnou sezonou 2012/2013, neboť ještě 6.
června firma dodávala teplo zákazníkům. Tyto dokončovací práce už ale vlastní
dodávku tepla a teplé vody neovlivní.
Topné období podle vyhlášky Ministerstva průmyslu a obchodu č.194/2007 Sb.,
začíná 1. září 2013 a končí 31. května 2014. Samotná dodávka tepla začne, když v
této době průměrná denní venkovní teplota klesne pod 13°C dva dny po sobě a
pro následující den nelze očekávat její zvýšení nad tuto hodnotu. A tato situace
právě nastala. Loňská topná sezona ve městě trvala 257 dnů.

Teplárna má dnes přes 1157 odběratelů, z nichž třetinu tvoří domácnosti, kterých
je více než 27 750, a zbytek nebytový sektor, tedy průmysl, služby a firmy.
Akciová společnost Teplárna České Budějovice, která je základním dodavatelem
tepla  a  teplé  vody  v  jihočeské  metropoli,  zde  provozuje  přes  172  kilometrů
tepelných rozvodů. Z nich 112 km zatím připadá na parovodní síť a 16 km na
horkovodní rozvody. Tento poměr se nyní mírně mění, neboť od července na 1900
metrech  probíhá  modernizace  teplárenské  sítě,  jejíž  součástí  je  výměna
parovodního potrubí za efektivnější horkovodní. Kvůli tomu také nyní dochází na
sídlišti Vltava a Pražském předměstí ke krátkodobým vynuceným odstávkám.
Více  informací  o  aktuálních  odstávkách  v  konkrétních  ulicích  lze  nalézt  na

https://www.teplarna-cb.cz/v-ceskych-budejovicich-zacina-nova-topna-sezona/
https://www.teplarna-cb.cz/v-ceskych-budejovicich-zacina-nova-topna-sezona/


firemním webu: http://www.teplarna-cb.cz, v publikovaných sděleních v tisku a na
letácích umístěných na dotčených objektech.

Teplárna rozšíří  horkovod a sníží
ztráty v distribuční síti
Stavba se dotkne i obyvatel města

TISKOVÁ ZPRÁVA

ČESKÉ BUDĚJOVICE, 22. července 2013

Moderní, horkovodní teplárenská síť se v jihočeské metropoli rozšíří o
dalších 1900 metrů. Z toho připadá 1409 metrů na páteřní síť a 490 metrů
na přípojky.  Stavba,  jejímž investorem je  akciová  společnost  Teplárna
České Budějovice, bude stát 74,9 milionů korun bez DPH, a začne 29.
července.  Zhruba  39  procent  nákladů  pokryje  finanční  dotace  z
Operačního programu Životní prostředí (OPŽP) a Fondu soudržnosti EU.
Podle jejich závazných pravidel se proto také zakázka soutěžila.

„Investice nám pomůže významně snížit ztráty v distribuční síti. Jen v této lokalitě
se díky nahrazení parovodu horkovodem sníží tepelné ztráty devět až deset krát.
Tedy zhruba o 30 tisíc gigajoulů za rok. Parovodní rozvody stárnou a tím roste i
objem ztrát. Zároveň je třeba se vypořádat i s poklesem dodávek tepla. Proto
musíme sítě optimalizovat a dimenzovat podle potřeb odběratelů,“ uvedl Miroslav
Houfek, předseda představenstva teplárny.

Páteřní liniová stavba povede z centrální předávací stanice 2 na sídlišti Vltava až k
výměníkové stanici Klostermannova na Pražské předměstí, tedy včetně překonání
řeky Vltavy z levého na pravý břeh přes už vybudovanou lávku. Po této trase se na
horkovodní  systém  připojí  pět  dalších  stanic  Pouzar,  Vltava  3,  Jihočeská
univerzita, Plzeňská a Čéčova. V této oblasti je na teplárenskou síť napojeno na
2530 bytů.
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Během stavby se do země položí předizolované ocelové potrubí, které nahradí
potrubí  parovodní.  Zároveň  se  vymění  zařízení  výměníkových  stanic,  kde  se
technologie pro parní  provoz přizpůsobí provozu horkovodnímu. Demontují  se
rozvody páry a  kondenzátu,  odstraní  se  už nadbytečné zásobníky teplé  vody,
neboť se budou používat zásobníky akumulační.

„Investice  je  součástí  naší  dlouhodobé  koncepce  rozvoje,  která  počítá  s
rozšiřováním horkovodní sítě na úkor té parovodní. V budoucnu se proto dočkáme
i dalších etap,“ říká Miroslav Houfek.
Kvůli stavbě by nemělo dojít k uzávěrce žádné místní komunikace. Použijí se buď
těžké přejezdy, nebo technologie protlaků pod komunikacemi. Dojde-li k výluce
dodávek teplé vody, bude to pouze v čase nutném na přepojování obou sítí. Tedy v
minimálním rozsahu. Dotčené odběratele bude teplárna informovat s dostatečným
předstihem letáky i telefonicky a také na svém webu, kde jsou i další informace.

Smlouva s dodavatelem předpokládá dokončení a předání díla do 365 dnů, od
předání  staveniště.  Tedy  počátkem  července  2014.  Samotný  horkovod  ale
teplárna zprovozní už letos v listopadu. Protože v té době zřejmě poběží i nová
topná  sezóna,  dodávku  tepla  zde  teplárna  zajistí  po  jiných  trasách,  což  jí
distribuční teplárenský systém ve městě umožňuje.

Teplo k zákazníkům v Českých Budějovicích zatím putuje přes 112 km parních a
16 km horkovodních rozvodů a 495 výměníkových stanic.
***
Poznámka:
Rozdíl parovod / horkovod
Parovodem putuje z teplárny horká pára, která své teplo ve výměníku předá,
ochladí se, a zkondenzuje na vodu, která pak ve formě tepelné energie nebo teplé
užitkové vody pokračuje dál k zákazníkům.
Horkovodem obíhá pod vysokým tlakem (2,5 megapascalu) chemicky upravená
voda o teplotách od 80°C do 130°C,  která ve výměníkových stanicích ohřívá
sekundární  rozvody  a  zásobníky  teplé  užitkové  vody.  Nespornou  výhodou
horkovodu je i to, že odpadá vratné kondenzátní potrubí, které je náchylné k vyšší
poruchovosti, a tím také únikům a ztrátám kondenzátu.



Teplárna vyplatí svým akcionářům
na dividendách přes 65 milionů
TISKOVÁ ZPRÁVA

České Budějovice, 11. června 2013

Akciová společnost Teplárna České Budějovice vyplatí svým akcionářům z
čistého  zisku  roku  2012  nejvyšší  dividendu  za  poslední  roky.  Před
zdaněním na akcii připadá 94 Kč, celkem pak 65,221 milionů Kč. Dnes o
tom rozhodla valná hromada.

Provozní  výkonnost  firmy  byla  loni  nejlepší  v  její  historii.  Představenstvo
společnosti  dosáhlo  výborného hospodářského výsledku mimo jiné  optimálním
řazením zdrojů, dodržením termínů oprav tak, aby žádná z nich neměla přímý
dopad na okamžitou výrobu a řadou provozních úspor. Pozitivní vliv mělo zejména
snížení spotřeby plynných paliv, technologických vod, energií a materiálů. Úspory
vznikly  i  v  rámci  běžných  oprav,  další  přinesly  internetové  aukce  na  výběr
dodavatelů vybraných komodit a materiálů.

„Pro nás je rozhodující, že funguje nový model řízení, který akcionáři schválili
před  dvěma  lety,  a  že  postupně  naplňujeme  loni  odsouhlasenou  Koncepci
podnikatelské činnosti na léta 2012 až 2026. Jde o první ucelený dokument, který
jednoznačně určil technický, ekonomický a časový rozvoj firmy. To je pro zajištění
bezpečných dodávek tepla a teplé vody v Českých Budějovicích velmi důležité,“
uvedl předseda představenstva Miroslav Houfek.

Cílem je  zejména posílit  a  zefektivnit  výrobu tepla  a  snížit  ztráty  v  rozsáhlé
teplárenské  síti,  měřící  172  kilometrů.  Zároveň  je  nutné  vyhovět  i  novým
evropským a republikovým emisním limitům. Teplárna proto připravuje odsíření
obou uhelných kotlů v letech 2013 až 2015 za zhruba 450 milionů Kč a chystá
změny ve struktuře parovodní sítě ve prospěch horkovodní.  Na tyto investice
získala dotace ze zdrojů EU a České republiky a i nadále bude usilovat o získání
dotací  pro  postupnou  přestavbu  parovodních  rozvodů  včetně  technologických
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zařízení. Zároveň se přitom od letošního roku musí vypořádat s ukončením výroby
papíru ve firmě Mondi – Bupak. Tím trvale přišla o roční odběr více než 400 TJ
technologické páry.

Teplárna České Budějovice loni prodala 2133 TJ tepla. Dvě třetiny, 1461 TJ z toho
připadly na průmysl. Zbylých 672 TJ na topení a ohřev vody v domácnostech.
Celkem teplo odebíralo 1 164 zákazníků a 27 804 domácností.

Podíl tepla a teplé vody na tržbách 1,08 miliardy korun činil 81 procent. Dalšími
18 procenty se na nich podílela elektrická energie. Té firma v roce 2012 vyrobila a
do sítě prodala 137 833 MWh.

Ke konci loňského roku Teplárna evidovala 774 akcionářů, z toho 12 právnických
osob.  Největší  část,  80 procent  akcií,  vlastnilo  město České Budějovice,  14,9
procenta Forum Energy, s.r.o. a 3,03 procenta Nubonery Business, s.r.o.

***
V průběhu jednání, které trvalo šest hodin, členové představenstva a dozorčí rady
podali minoritním akcionářům především ze společnosti Forum Energy, stovky
vysvětlení. Jen ke zprávě o činnosti představenstva jich bylo písemně podáno 132
a další stovky následovaly ústně.

Teplárna  dnes  ukončila  topnou
sezónu
TISKOVÁ ZPRÁVA

ČESKÉ BUDĚJOVICE, 7. červen 2013

Po  257  dnech  dnes  akciová  společnost  Teplárna  České  Budějovice
ukončila topnou sezónu, která začala loni 21. září. Její délku prodloužil
chladný závěr května a počátek června, poznamenaný navíc v posledních
dnech povodněmi.
„Průměrná denní teplota venkovního vzduchu už vystoupila v posledních
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dvou dnech nad 13  °C  a  předpověď počasí  neočekává  pokles  ani  pro
následující den. A podle ministerské vyhlášky o vytápění bytů a nebytových
prostor v bytových a nebytových budovách tak lze topnou sezonu ukončit,“
říká Martin Žahourek, místopředseda představenstva teplárny.
„Provozně  jsme  ji  zvládli  velmi  dobře,  včetně  mimořádné  situace
posledních  dnů,  kdy  jsme řešili  zatopení  parovodu a  celý  teplárenský
systém, se v části města musel na nezbytnou dobu odpojit,“ dodává.

Nyní se teplárna připravuje na pravidelnou údržbu zdrojové části a opravy své
teplárenské sítě včetně plánovaných generálních oprav.

***
Začátek a konec otopného období stanovuje vyhláška Ministerstva průmyslu a
obchodu č. 194/2007 Sb. Podle ní otopné období začíná 1. září a končí 31. května,
nebo pokud teplota vystoupí nad 13°C ve dvou po sobě jdoucích dnech. Průměrná
denní teplota venkovního vzduchu se vypočítá ze součtu teplot v 7, 14 a dvakrát v
21  hodin.  Údaje  o  vývoji  venkovních  teplot  přebírá  Teplárna,  a.  s.  České
Budějovice od Českého hydrometeorologického ústavu.


